

Marek Więckowski, PhD, is Professor and deputy director for science at the Institute of Geography and Spatial Organization of the Polish Academy of Sciences. He is the Vice President of the International Geographical Union (2024-2028). He is the editor-in-chief of *Geographia Polonica*, an honorary member of the IGU Commission for the Geography of Tourism, Recreation and Global Change. He has been a member of committees of scientific conferences, including the most important geographical congress IGU in Paris 2022. His field of research is political geography (borders, cross-border collaboration), tourism geography, transport geography (accessibility) and regional marketing. He has published more than 150 scientific books, articles and chapters. He has authored several school textbooks for all levels of education in Poland, many of which have received important awards, including at the international book fair in Frankfurt am Main in 2004. Marek has been the PI of 30 international and national scientific projects, the most recent focusing on Poland's borders as heritage resources and tourism products, funded by the National Scientific Center in Poland. He also serves on the scientific councils of many scientific institutions and grant programs (including important role of reviewer). In 2002-2004 he worked as a researcher at ENS-LSH in Lyon, France, and in 2022 and 2024 he has been invited as a visiting professor at the universities of Lyon 2 (2002), Arizona State University (2023) and Paris 8 (2024). He was the vice-president of the Polish Geographical Association and the Director of the Scientific Center of the Polish Academy of Sciences in Paris (2014-2017).

Marek Więckowski, PhD, est professeur et directeur adjoint pour les sciences à l'Institut de géographie et d'organisation spatiale de l'Académie Polonaise des Sciences. Il est vice-président de l'Union Géographique Internationale (2024-2028). Il est rédacteur en chef de *Geographia Polonica*, membre honoraire de la Commission de l'UGI pour la géographie du tourisme, des loisirs et du changement global. Il a été membre de comités de conférences scientifiques, dont le plus important congrès géographique IGU à Paris 2022. Ses domaines de recherche sont la géographie politique (frontières, collaboration transfrontalière), la géographie du tourisme, la géographie des transports (accessibilité) et le marketing régional. Il a publié plus de 150 ouvrages, articles et chapitres scientifiques. Il est l'auteur de plusieurs manuels scolaires pour tous les niveaux d'enseignement en Pologne, dont beaucoup ont reçu des prix importants, notamment au salon international du livre de Francfort-sur-le-Main en 2004. Marek a été le chercheur principal de 30 projets scientifiques internationaux et nationaux, les plus récent axé sur les frontières de la Pologne en tant que ressources patrimoniales et produits touristiques, financé par le Centre scientifique national de Pologne. Il siège également aux conseils scientifiques de nombreuses institutions scientifiques et programmes de subventions (y compris un rôle important d'évaluateur). En 2002-2004, il a travaillé comme chercheur à l'ENS-LSH de Lyon, France, et en 2022 et 2024, il a été invité comme professeur invité aux universités de Lyon 2 (2002), d'Arizona State University (2023) et de Paris 8. (2024). Il a été vice-président de l'Association géographique polonaise et directeur du Centre scientifique de l'Académie polonaise des sciences à Paris (2014-2017).

